



Empowered lives.  
Resilient nations.



## ບົດອອກຂ່າວ

### ກອງປະຊຸມໂຕະມົນປະຈຳປີ 2014

**“ຕັ້ງໜ້າບັນລຸເປົ້າໝາຍແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ 5 ປີ ຄັ້ງທີ່ VII  
ລວມທັງເປົ້າໝາຍສະຫັດສະຫວັດດ້ານການພັດທະນາ (MDGs)  
ແລະ ນໍາພາປະເທດຊາດຫຼຸດພື້ນຈາກສະຖານະພາບປະເທດດ້ອຍພັດທະນາ (LDC) ໃນປີ 2020”  
ຄັ້ງວັນທີ 14 ພະຈິກ 2014, ທີ່ ໂຮງແຮມດອນຈັນພາເລດສ໌**

### ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ສປປ ລາວ

ຈັດໂດຍ

ກະຊວງແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ ແລະ ອົງການ ສະຫະປະຊາຊາດ ເພື່ອການພັດທະນາ

ກອງປະຊຸມໂຕະມົນປະຈຳປີ 2014 ພາຍໃຕ້ຫົວຂໍ້: “ຕັ້ງໜ້າບັນລຸເປົ້າໝາຍແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ 5 ປີ ຄັ້ງທີ່ VII, ລວມທັງເປົ້າໝາຍສະຫັດສະຫວັດດ້ານການພັດທະນາ (MDGs) ແລະ ນໍາພາປະເທດຊາດຫຼຸດພື້ນຈາກສະຖານະພາບປະເທດດ້ອຍພັດທະນາ (LDC) ໃນປີ 2020” ໄດ້ໄຂຂຶ້ນຢ່າງເປັນທາງການ ໃນວັນທີ 14 ພະຈິກ 2014, ທີ່ ໂຮງແຮມດອນຈັນພາເລດສ໌, ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ. ກອງປະຊຸມດັ່ງກ່າວ ໄດ້ຮັບກຽດກ່າວໄຂກອງປະຊຸມໂດຍພະນະທ່ານ ທອງລຸນ ສີສຸລິດ, ຮອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີ, ລັດຖະມົນຕີວ່າການ ກະຊວງການຕ່າງປະເທດ ແລະ ໃຫ້ກຽດເປັນປະທານໂດຍ ພະນະທ່ານ ສິມຕິ ດວງດີ, ລັດຖະມົນຕີວ່າການ ກະຊວງແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ, ປະທານຮ່ວມໂດຍທ່ານ ນາງ ຄາຣິນາ ອິມໂມເນັນ, ຜູ້ປະສານງານອົງການສະຫະປະຊາຊາດ ທັງເປັນຜູ້ຕາງໜ້າອົງການ ສປຊ ເພື່ອການພັດທະນາປະຈຳ ສປປ ລາວ ເຊິ່ງມີບັນດາຜູ້ແທນ ທັງພາຍໃນ ແລະ ຕ່າງປະເທດ ເຂົ້າຮ່ວມທັງໝົດຫຼາຍກວ່າ 300 ທ່ານ (ໃນນັ້ນປະກອບມີຄະນະຜູ້ແທນຝ່າຍລາວ ຈາກທັງສູນກາງ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ ທັງໝົດ 180 ທ່ານ; ຄະນະຜູ້ແທນຝ່າຍຕ່າງປະເທດ ລວມທັງຜູ້ຕາງໜ້າຈາກອົງການຈັດຕັ້ງທາງສັງຄົມ ແລະ ພາກເອກະຊົນຈຳນວນໜຶ່ງ ທັງໝົດ 130 ທ່ານ).

ຈຸດປະສົງຂອງກອງປະຊຸມໃນຄັ້ງນີ້ ແມ່ນເພື່ອທົບທວນຄວາມຄືບໜ້າ ແລະ ສິ່ງທ້າທາຍ ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ ສົກປີ 2013-2014 ແລະ ທິດທາງແຜນການ ສົກປີ 2014-2015; ທົບທວນຄວາມຄືບໜ້າ ໃນການຜັນຂະຫຍາຍຜົນຂອງກອງປະຊຸມໂຕະມົນລະດັບສູງຄັ້ງທີ່ 11 ທີ່ໄດ້ຈັດຂຶ້ນໃນປີ 2013 ຜ່ານມາ; ແລະ ລາຍງານຄວາມຄືບໜ້າ ໃນການກະກຽມແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ 5 ປີ ຄັ້ງທີ່ VIII, ແລະ ນໍາພາປະເທດຫຼຸດພື້ນຈາກຄວາມດ້ອຍພັດທະນາ ໃນປີ 2020.

ໃນພາກກ່າວໄຂກອງປະຊຸມ, ພະນະທ່ານ ຮອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີ, ລັດຖະມົນຕີວ່າການກະຊວງການຕ່າງປະເທດ ໄດ້ຍົກໃຫ້ເຫັນ: ຜົນສໍາເລັດໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ ສົກປີ 2013-2014 ເຊິ່ງເຫັນໄດ້ຈາກ ການມີສະຖຽນລະພາບທາງດ້ານການເມືອງຢ່າງໜັກແໜ້ນ, ສັງຄົມມີຄວາມສະຫງົບ ແລະ ມີຄວາມເປັນລະບຽບຮຽບຮ້ອຍໃນລະດັບສູງ, ເສດຖະກິດຂອງລາວໄດ້ມີການເຕີບໂຕຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງ ແລະ ໜັ້ນທ່ຽງ, ລວມຍອດຜະລິດຕະພັນພາຍໃນ (GDP) ຂະຫຍາຍຕົວສະເລ່ຍ 7,6%, ລາຍໄດ້ຕໍ່ຫົວຄົນເພີ່ມຂຶ້ນຈາກ 1,534 ໂດລາສະຫະລັດ ໃນສົກປີ 2012-2013 ມາເປັນ 1,692 ໂດລາສະຫະລັດ ໃນສົກປີ 2013-2014, ອັດຕາເງິນເຟີ້ສະເລ່ຍ 5.16%, ການຂາດດຸນງົບປະມານຢູ່ໃນລະດັບ 4.34%. ທ່ານ ໄດ້ຍົກໃຫ້ເຫັນວ່າ ໝາກຜົນທີ່ຍາດມາໄດ້ນີ້ ແມ່ນຍ້ອນການປະກອບສ່ວນຢ່າງຕັ້ງໜ້າ ແລະ ມີສ່ວນຮ່ວມຢ່າງແຂງແຮງ ຂອງທຸກພາກສ່ວນ ເປັນຕົ້ນແມ່ນ ພາກສ່ວນເອກະຊົນ, ບັນດາປະເທດເພື່ອນມິດ, ອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນ ແລະ ຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາ ທີ່ໄດ້ໃຫ້ການສະໜັບສະໜູນຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານທຶນຮອນ ກໍຄືດ້ານເຕັກນິກວິຊາການ ຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງ. ພ້ອມກັນນີ້,

ທ່ານ ກໍ່ໄດ້ຍົກໃຫ້ເຫັນສະພາບຂໍ້ຫຍຸ້ງຍາກ ແລະ ສິ່ງທ້າທາຍຕ່າງໆ ທີ່ລັດຖະບານ ໄດ້ປະສົບພົບພໍ້ ເຊັ່ນ: ຜົນກະທົບຈາກໄພພິບັດທາງທຳມະຊາດ ແລະ ພາກການຄຸ້ມຄອງ ໂດຍສະເພາະ ແມ່ນການປະຕິບັດວິໄນແຜນການ ແລະ ການເງິນ. ເພື່ອຮັບມືກັບສິ່ງທ້າທາຍດັ່ງກ່າວ, ທ່ານ ໄດ້ໃຫ້ທິດຊີ້ນຳ ໂດຍໃຫ້ກອງປະຊຸມ ສຸມໃສ່ ສິນທະນາ ແລະ ແລກປ່ຽນຄວາມຄິດຄວາມເຫັນນຳກັນຢ່າງສ້າງສັນ, ກົງໄປກົງມາ ແລະ ມີຄວາມຮັບຜິດຊອບສູງ ພ້ອມທັງຍືນຍັນຄວາມໝັ້ນໝາຍຮ່ວມກັນ ແນໃສ່ເສດຖະກິດແຫ່ງຊາດ ມີຄວາມເຂັ້ມແຂງ ແລະ ໝັ້ນທ່ຽງຍິ່ງຂຶ້ນ, ພ້ອມກັນສືບຕໍ່ອອກແຮງຂຸດຄົ້ນຊອກຫາທ່າແຮງບໍ່ມີຊ່ອນພາຍໃນຢ່າງເອົາໃຈໃສ່ເປັນຕົ້ນແມ່ນການເພີ່ມແຫຼ່ງລາຍຮັບ, ການສ້າງຂີດຄວາມສາມາດທາງດ້ານວິຊາການໃຫ້ຫຼາຍຂຶ້ນ ເພື່ອຕອບສະໜອງຄວາມຮຽກຮ້ອງຕ້ອງການຂອງການພັດທະນາໃນໄລຍະໃໝ່ ແລະ ສາມາດເຊື່ອມໂຍງດ້ານເສດຖະກິດເຂົ້າກັບພາກພື້ນ ແລະ ສາກົນ ແນໃສ່ບັນລຸເປົ້າໝາຍສະຫັດສະ ຫວັດດ້ານການພັດທະນາໃນປີ 2015 ແລະ ການຫຼຸດພື້ນອອກຈາກຄວາມດ້ອຍພັດທະນາໃນປີ 2020. ບົນຈິດໃຈດັ່ງກ່າວ, ທ່ານ ໄດ້ຖືໂອກາດນີ້ ຕາງໜ້າໃຫ້ລັດຖະບານ ກໍ່ຄືປະຊາຊົນລາວ ສະແດງຄວາມຂອບໃຈ ມາຍັງທຸກພາກສ່ວນທັງພາຍໃນ ແລະ ຕ່າງປະເທດ ຕໍ່ການປະກອບສ່ວນ ແລະ ສະໜັບສະໜູນ ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ ລວມທັງ ການບັນລຸເປົ້າໝາຍສະຫັດສະຫວັດດ້ານການພັດທະນາ ໃນແຕ່ລະໄລຍະທີ່ຜ່ານມາ ແລະ ຫວັງຢ່າງຍິ່ງວ່າ ຈະໄດ້ຮັບການສະໜັບສະໜູນເພີ່ມຂຶ້ນຕື່ມໃນຕໍ່ໜ້າ.

ນອກຈາກນີ້, ທ່ານ ນາງ ຄາຣິນາ ອິມໂມເນັນ, ຜູ້ປະສານງານອົງການ ສປຊ ທັງເປັນຜູ້ຕາງໜ້າຂອງອົງການ ສປຊ ເພື່ອການພັດທະນາ ໄດ້ກ່າວວ່າ ການມີສ່ວນຮ່ວມຢ່າງຕັ້ງໜ້າ ຂອງລັດຖະບານ ແລະ ຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາ ລວມທັງອຳນາດການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນ, ພາກເອກະຊົນ ແລະ ອົງການຈັດຕັ້ງທາງສັງຄົມ ໃນວຽກງານຂະບວນການໂຕະມິນ ສະແດງໃຫ້ເຫັນຄວາມເອົາໃຈໃສ່ຮ່ວມກັນຢ່າງຕັ້ງໜ້າ ຕໍ່ກັບການພັດທະນາ ຂອງ ສປປ ລາວ. ທ່ານ ນາງ ອິມໂມເນັນ ຍັງອອກຄຳເຫັນອີກວ່າ ພວກເຮົາຈະສືບຕໍ່ ສະໜັບສະໜູນ ຄວາມພະຍາຍາມຂອງລັດຖະບານ ເພື່ອເລັ່ງລັດບັນລຸເປົ້າໝາຍສະຫັດສະຫວັດດ້ານການພັດທະນາ ທີ່ຍັງປະຕິບັດບໍ່ທັນໄດ້ຕາມຄາດໝາຍ ແລະ ການກະກຽມຂອບການພັດທະນາ ພາຍຫຼັງປີ 2015 ລວມທັງ ການນຳພາປະເທດຫຼຸດພື້ນຈາກສະຖານະພາບປະເທດດ້ອຍພັດທະນາ.

ກອງປະຊຸມໄດ້ດຳເນີນໄປດ້ວຍບັນຍາກາດພົດພື້ນ ເຊິ່ງສະແດງອອກໃນການສົນທະນາຢ່າງສ້າງສັນກົງໄປກົງມາ ແລະ ບັນດາຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາ ກໍ່ໄດ້ປະກອບຄຳຄິດຄຳເຫັນຕໍ່ຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານໃນໄລຍະຜ່ານມາ ກໍ່ຄືທິດທາງແຜນການໃນຕໍ່ໜ້າ ແລະ ຍ້ອງຍໍຊົມເຊີຍຄວາມເອົາໃຈໃສ່ ແລະ ບາກບັນພະຍາຍາມຂອງລັດຖະບານ ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດບັນດາບູລິມະສິດຕ່າງໆ ຂອງແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ 5 ປີ ຄັ້ງທີ VII, ລວມທັງ ເປົ້າໝາຍສະຫັດສະຫວັດດ້ານການພັດທະນາ ແລະ ການກະກຽມແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ 5 ປີ ຄັ້ງທີ VIII. ນອກນີ້, ບັນດາຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາ ຕ່າງກໍ່ມີຄວາມພໍໃຈ ແລະ ຍືນຍັນສືບຕໍ່ໃຫ້ ການສະໜັບສະໜູນທາງດ້ານທຶນຮອນ ກໍ່ຄືດ້ານວິຊາການ ໃຫ້ແກ່ ສປປ ລາວ ໃນອະນາຄົດຕື່ມ.

ໃນວັນດຽວກັນນັ້ນ, ພາຍຫຼັງສຳເລັດກອງປະຊຸມ ກະຊວງແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ ໃນນາມທີ່ເປັນຜູ້ປະສານງານສຳລັບການຊ່ວຍເຫຼືອທາງການເພື່ອການພັດທະນາ (ODA) ຈະໄດ້ນຳພາ ຄະນະຜູ້ແທນທີ່ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມ ເຂົ້າຢ້ຽມຂຳນັບພະນະທ່ານ ນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ແຫ່ງ ສປປ ລາວ ເພື່ອລາຍງານຜົນຂອງກອງປະຊຸມໂຕະມິນໃນຄັ້ງນີ້.

**ສຳລັບຂໍ້ມູນເພີ່ມເຕີມ ກະລຸນາຕິດຕໍ່:**

ທ່ານ ສີສິມພອນ ເພັດດາວເຮືອງ, ຮອງຫົວໜ້າກົມຮ່ວມມືສາກົນ, ກະຊວງແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ.

ໂທ: +856 20 2222 1991; ຫຼື ອີເມວ: [sysomphorn.dic@gmail.com](mailto:sysomphorn.dic@gmail.com)

**ຫຼື**

ທ່ານ ນາງ ສິລາວັນ ວົງໂພສີ, ຜູ້ຊ່ວຍຜູ້ຕາງໜ້າອົງການ ສປຊ ເພື່ອການພັດທະນາ ທັງເປັນຫົວໜ້າພະແນກຫຼຸດຜ່ອນຄວາມທຸກຍາກ, ອົງການ ສປຊ ເພື່ອການພັດທະນາ ປະຈຳ ສປປ ລາວ.

ໂທ: 021-267 736; ຫຼື ອີເມວ: [silavanh.vongphosy@undp.org](mailto:silavanh.vongphosy@undp.org)